
 

ZÁPIS Z 26. SCHŮZE SK RVŠ 

(STÁLÉ ZASEDÁNÍ 2021–2023) 

20. 10. 2023, Vysoká škola ekonomická, Praha 

 

Přítomní: 28 

Delegáti a delegátky: 15  

Bártů D. (VŠTE), Boj E. (SLU), Boňko M. (UK), Braun V. (ŠAVŠ), Cibulka V. (AMU), Dostál O. (PRIGO), Farník M. 

(ČVUT), Horváth M. (VUT), Kořínek M. (VŠB-TUO), Kríž P. (UJEP), Lavrenčíková J. (UPCE), Mach M. (UPOL), 

Solak D. (MUNI), Svoboda D. (TUL), Šochová A. (ZČU) 

Náhradníci a náhradnice s hlasovacím právem: 5 

Heger. A (PEUNI), Kousek M. (AAU), Neubauer J. (UHK), Reml T. (VŠE), Thiel K. (MENDELU) 

Náhradníci a náhradnice s hlasem poradním: 8 

Krupa M. (UJEP), Malák P. (ŠAVŠ), Marková T. (UPOL), Rovenská K. (VUT), Říhová L. (MUNI), Sláma J. (ČVUT), 

Večeřová J. (VŠB-TUO), Vrubel Š. (UPCE) 

Host: 1  

J. Žejdlík (AAU) 

 

1. ZAHÁJENÍ 

Schůzi zahájil předseda M. Farník, který přivítal všechny členy pléna na půdě Vysoké školy ekonomické 

v Praze. M. Farník zkonstatoval usnášeníschopnost a požádal přítomné, aby schválili skrutátory ve složení: 

M. Horváth a M. Hala. 

 

Usnesení č. 1: SK RVŠ schvaluje skrutátory ve složení: M. Horváth a M. Hala. 

PRO: 18 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1 

 

M. Farník následně představil program 26. schůze a požádal o jeho schválení v následující podobě: 

Program jednání: 

1. Schválení programu 26. schůze 

 Návrh usnesení: SK RVŠ schvaluje program 26. schůze. 

2. Informace z Předsednictva SK RVŠ 

 Návrh usnesení: SK RVŠ bere na vědomí informace z Předsednictva SK RVŠ. 

4. Informace z Předsednictva RVŠ 



 

5. Informace k CRP 

6. Informace z komisí a pracovních skupin 

7. Různé 

 

Usnesení č. 2: SK RVŠ schvaluje program 26. schůze.  

PRO: 19 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0  

 

M. Farník poděkoval za schválení programu a přešel k dalšímu bodu jednání. 

 

2. INFORMACE Z PŘEDSEDNICTVA SK RVŠ 

M. Farník informoval o probíhajících aktivitách v rámci Předsednictva SK RVŠ. Na úvod zmínil proběhlé dvě 

akce v rámci CRP projektu, které se organizovaly v Brně 13. října. Dále informoval o přípravách pietních 

akcí k 17. listopadu a informoval o rozeslání dokumentu 20 věcí pro univerzitu 21. století na univerzitní SK 

AS. V rámci Cen Jana Opletala informoval, že se do soutěže o návrh sošky přihlásil pouze jediný návrh a 

obecně se rozhodlo, že se soutěž ruší. S organizací Díky, že můžem se podívají, kde nastala chyba, protože 

v předchozím ročníku bylo návrhů mnohem více. Na základě diskuse bylo rozhodnuto, že se využije návrh, 

který byl v roce 2019. 

M. Farník dále informoval o počtu studujících, kteří se přihlásili v rámci výzvy NAÚ do Seznamu hodnotitelů 

– celkem 40 studujících, což je trochu víc, než tomu bylo v přechozích výzvách a poděkoval zejména UPOL, 

VŠB-TUO, UK, VŠTE a ČVUT za aktivitu. Dále zmínil, že se v rámci NAÚ uvažuje o tom, že se nebude dělat 

několik výzev v rámci roku, ale nechá se jedna otevřená výzva a kdykoliv se někdo bude chtít zapojit do 

Seznamu hodnotitelů a splní všechny náležitosti, tak se tam může přihlásit – záleží to však podle toho, jak 

bude nastavena legislativa. Otevřel diskusi a následně požádal o schválení usnesení. 

 

Usnesení č. 3: SK RVŠ bere na vědomí informace z Předsednictva SK RVŠ. 

PRO: 19 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

 

3. INFORMACE Z PŘEDSEDNICTVA RVŠ 

M. Farník informoval, že pořád běží per rollam hlasování ke změnám Statutu důležitých pro reassesment 

ESU a požádal všechny, aby nezapomněli hlasovat. Dále informoval o proběhlém Sněmu RVŠ, které se 

konalo na MENDELU a požádal M. Boňka, aby podal informace z jednání. V souvislosti s reformou 

doktorského studia a nepřesnými informacemi, které zazněly na Sněmu RVŠ ze strany některých 



 

akademiků připravil M. Farník delší informační prezentaci k reformě doktorského studia, která je aktuálně 

součástí projednávání novely ZVŠ. Upozornil zástupce, aby na svých vysokých školách dohlédli na správné 

interpretace a počty, které jsou s touto reformou spojeny. Dále informoval, že o této reformě také 

informuje na všech jednáních, či odborných diskusích, konferencích (např. KAS), či panelových diskusích 

(např. v rámci CRP projektu). V průběhu prezentace i po ní probíhala diskuse ze strany přítomných členů. 

Nejen v souvislosti s reformou doktorského studia informoval M. Farník také o jednání reprezentativní 

komise pro rozpis rozpočtu a o změnách, které jsou navrženy. Upozornil, že dosud není schválená novela 

ZVŠ a není proto určen ani datum zahájení její implementace. Pokud se tato situace do okamžiku 

zpracování definitivního návrhu rozpočtu vysokých škol na r. 2024 nezmění, přiklání se ministerstvo 

k návrhu SK RVŠ a navrhuje poskytnout pro rok 2024 jednotlivým VVŠ na stipendia studujícím doktorských 

studijních programů částku odpovídající jejich podílu na poskytnutých prostředích v ukazateli C v letech 

2020–2022. Pro rok 2024 MŠMT předpokládá v ukazateli C ponechat částku rozpočtovanou v roce 2023. 

Dále informoval, že za situace, že bude novela schválena a tím bude znám termín zahájení implementace 

reformy, přichází v úvahu různé možnosti finančního zajištění této oblasti činnosti vysokých škol, a to 

zejména v přechodové fázi doběhu studia studujících, kteří zahájili své studium před účinnosti novely, a 

náběhu studia studujících, kteří ke studiu v DSP nastoupí po nabytí účinnosti novely. V kontextu 

zmíněných informací promítl varianty propočtu podílů prostředků na doktorské studijní programy 

(definici variant financování). V rámci dalších informací z reprezentativní komise pro rozpis rozpočtu 

informoval o navýšení financí do DKRVO, do příspěvku a dále informoval o možném navýšení v roce 2024 

podle čerpání NPO. Závěrem informoval o výstupech jednání v rámci změny ukazatele U, kdy po 

navrhovaném přepočtu ze strany SK RVŠ dospěli k tomu, že by to mělo minimální dopad na nominální výši 

podporu pro příjemce.  

 

4. INFORMACE Z KOMISÍ A PRACOVNÍCH SKUPIN 

M. Farník uvedl, že aktivity za KVS a KDS již byly řečeny v průběhu informací z Předsednictva SK RVŠ. 

 

PRASK PR: T. Marková a M. Horváth informovali o připravovaných obsahových změnách na webu SK RVŠ 

a požádali všechny o spolupráci.  

PRASK ZZ: J. Sláma v zastoupení D. Solaka informoval o ESC Academy Pro, aktivitách v rámci spolupráce 

s ISIC, o připravované delegaci na Board Meeting Evropské studentské unie, kam pojede spolu s D. 

Solakem. 

LK: J. Sláma informoval o jednáních k zákonu 130 (o podpoře výzkumu, experimentálního vývoje a inovací 

z veřejných prostředků). 



 

5. CRP 

A. Kruljacová poděkovala všem, kteří se podílí na aktivitách SK RVŠ v rámci CRP projektu i mimo něj., 

protože SK RVŠ a její činnost je objektivně víc vnímaná v akademické obci i mimo ni. Dále informovala, že 

se dokončují podklady do příručky pro senátora (legislativní část na MUNI, ekonomická část na VUT), 

informovala o proběhlých akcích v Brně a o nadcházejících akcích v Praze. 

M. Farník doplnil, že byli osloveni zástupci studentek a studentů v RVH na vysokých školách, které mají 

institucionální akreditaci na společné jednání kvůli sdílení zkušeností a návrhů, jak si vzájemně pomoci.  

 

6. RŮZNÉ 

M. Farník a A. Kruljacová informovali, že v prosinci končí současné stálé zasedání a je nutné začít pracovat 

na závěrečných zprávách tak, aby se alespoň po obsahové stránce schvalovaly v prosinci v průběhu 

výjezdního zasedání. Doplnili, že se budou volit noví delegáti a náhradníci do SK RVŠ a požádal všechny o 

spolupráci v šíření informací ve svých akademických obcí tak, aby každá vysoká škola měla své zastoupení. 

M. Farník poděkoval všem za jejich aktivitu a ocenil, jak aktivní členové a členky jsou v tomto stálém 

zasedání. M. Horváth a A. Kruljacová doplnili, že i kvůli tomu, aby se podpořil zájem studujících o účast ve 

VŠ samosprávě se celý podzim dělají rozhovory na vysokých školách se zástupci v SK RVŠ. M Horváth 

doplnil, že pokud kdykoliv budou zástupci potřebovat pomoct s dotazy, rádi jim v rámci PRASK PR 

pomůžou. Na závěr ještě informoval o propagačních aktivitách zástupců SK RVŠ na akcích v průběhu ISIC 

Tour.  

V. Braun informoval o propagaci SK RVŠ v rámci účasti na Setkání studentských unií, kterého se účastnil 

spolu s M. Halou. 

M. Boňko pozval všechny na Albertov v rámci pietních akcí k 17. listopadu. 

M. Farník na závěr promítl program jednání a akcí do konce roku, poděkoval všem za účast a ukončil schůzi. 

 

Zapsala: Ing. Anna Kruljacová, MSc, tajemnice 

Za správnost: Ing. Michal Farník, předseda 

  Bc. Martin Horváth, místopředseda pro organizaci a řízení 


